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HEILIGE CHRISTOFFEL PAROCHIE 
GODS WOORD OP ZONDAG 

 

Evangelie, overweging en andere berichten 
van het pastoresteam  

nr. 156 – 4de Zondag in de Veertigdagentijd, 19 maart 2023 
 

Welkom!  

Komende zondag vieren we de 4de zondag van de 

Veertigdagentijd. Op deze zondag begint de 

Gregoriaanse openingszang met: “Laetare 

Jerusalem… Verheugt u, Jeruzalem. Komt tezamen, 

allen die haar liefhebben. Verheugt u met 

blijdschap…” Deze zondag markeert het midden van 

de veertigdaagse periode voor Pasen. Vandaar dat de 

dag ook Halfvasten wordt genoemd. Op Zondag 

Laetare mogen de celebranten van de liturgie roze 

paramenten dragen. De symbolische betekenis van 

roze is: het glorende licht van de Verrijzenis schijnt 

reeds door het boetepaars heen. Al vanaf de negende 

eeuw klinkt in de misliturgie van deze zondag de 

vreugde van de Verrijzenis door. Daarom wensen wij 

u een vreugdevolle zondag!  
 

 
 

Gods Woord op zondag      

Uit het heilig evangelie van onze Heer Jezus Christus 

volgens Mattheüs (9,1-41).  

In die tijd zag Jezus in het voorbijgaan een man die 

blind was van zijn geboorte af. Zijn leerlingen 

vroegen Hem: “Rabbi, wie heeft gezondigd, hijzelf of 

zijn ouders, dat hij blind geboren werd?” Jezus 

antwoordde: “Noch hij, noch zijn ouders hebben 

gezondigd, maar de werken Gods moeten in hem 

openbaar worden. Wij moeten de werken van Hem 

die Mij gezonden heeft verrichten zolang het dag is. 

Er komt een nachten dan kan niemand werken. 

Zolang Ik in de wereld ben, ben Ik het licht der 

wereld.” Toen Hij dit gezegd had, spuwde Hij op de 

grond, maakte met het speeksel slijk, bestreek 

daarmee de ogen van de manen zei tot hem: “Ga u 

wassen in de vijver van Siloam” - wat betekent: 

gezondene - Hij ging ernaar toe, waste zich en kwam 

er ziende vandaan. Zijn buren nu en degenen die hem 

vroeger hadden zien bédelen, zeiden: “Is dat niet de 

man, die zat te bédelen?” Sommigen zeiden 

“Inderdaad, hij is het.” Anderen: “Neen, hij lijkt 

alleen maar op hem.” Hijzelf zei “Ik ben het.” Toen 

vroegen ze hem: “Hoe zijn dan uw ogen geopend?” 

Hij antwoordde: “De man die Jezus heet, maakte slijk, 

bestreek daarmee mijn ogen en zei tot mij: Ga naar de 

Siloam en was u. Ik ben dus gegaan, waste mij en kon 

zien.” Ze vroegen hem toen: “Waar is die man?” Hij 

zei: “Ik weet het niet.” Men bracht nu de man die 

blind geweest was bij de Farizeeën; de dag waarop 

Jezus slijk had gemaakt en zijn ogen geopend, was 

namelijk een Sabbat. Ook de Farizeeën vroegen hem 

dus, hoe hij het gezicht herkregen had. Hij zei hun: 

“De man die Jezus heet, deed slijk op mijn ogen, ik 

waste mij en ik zie.” Toen zeiden sommige Farizeeën: 

“Die man komt niet van God, want Hij onderhoudt de 

sabbat niet.” Anderen zeiden: “Hoe zou een zondig 

mens zulke tekenen kunnen doen?” Zo was er 

verdeeldheid onder hen. Zij richtten zich opnieuw tot 

de blinde en vroegen: “Wat zegt gijzelf van Hem, daar 

Hij u toch de ogen geopend heeft?” Hij antwoordde: 

“Het is een profeet.” De Joden wilden niet van hem 

aannemen, dat hij blind was geweest en het gezicht 

herkregen had, eer zij de ouders van de genezene 

hadden laten komen. Zij stelden hun toen de vraag: 

“Is dit uw zoon, die volgens uw zeggen blind geboren 

is? Hoe kan hij dan nu zien?” Zijn ouders 

antwoordden: “Wij weten, dat dit onze zoon is en dat 

hij blind is geboren, maar hoe hij nu zien kan, weten 

we niet; of wie zijn ogen geopend heeft, wij weten het 

niet. Vraagt het hemzelf, hij is oud genoegen zal zelf 

zijn woord wel doen.” Zijn ouders zeiden dit omdat 

zij bang waren voor de Joden, want de Joden hadden 

reeds afgesproken dat al wie Hem als Messias beleed, 

uit de synagoge gebannen zou worden. Daarom 

zeiden zijn ouders: Hij is oud genoeg, vraagt het 

hemzelf. Voor de tweede maal riepen de Farizeeën nu 

de man die blind was geweest, bij zich en zeiden hem: 

“Geef eer aan God. Wij weten dat die man die Jezus 

heet, een zondaar is.” Hij echter antwoordde: “Of Hij 

een zondaar is, weet ik niet. Eén ding weet ik wel dat 

ik blind was en nu zie.” Daarop vroegen zij hem 

wederom: “Wat heeft Hij met u gedaan? Hoe heeft 

Hij uw ogen geopend?” Hij antwoordde: “Dat heb ik 

al verteld, maar gij hebt niet geluisterd. Waarom wilt 
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gij het opnieuw horen? Wilt ook gij soms leerlingen 

van Hem worden? Toen zeiden zij smalend tot hem: 

“Jij bent een leerling van die man, wij zijn leerlingen 

van Mozes. Wij weten dat God tot Mozes gesproken 

heeft, maar van deze weten we niet waar Hij vandaan 

is.” De man gaf hun ten antwoord: “Dit is toch wel 

wonderlijk, dat gij niet weet vanwaar Hij is; en Hij 

heeft mij nog wel de ogen geopend. Wij weten dat 

God niet naar zondaars luistert, maar als iemand 

godvrezend is en zijn wil doet, dan luistert Hij naar zo 

iemand. Nooit in der eeuwigheid heeft men gehoord, 

dat iemand de ogen van een blindgeborene heeft 

geopend. Als deze man niet van God kwam, had Hij 

zo iets nooit kunnen doen.” Zij voegden hem toe: “In 

zonden ben je geboren, zo groot als je bent, en jij wilt 

ons de les lezen?” Toen wierpen ze hem buiten. Jezus 

vernam dat men hem buitengeworpen had en toen Hij 

hem aantrof, zei Hij: “Gelooft ge in de Mensenzoon?” 

Hij antwoordde: “Wie is dat, Heer? Dan zal ik in Hem 

geloven.” Jezus zei hem: “Gij ziet Hem, het is Degene 

die met u spreekt.” Toen zei hij: “Ik geloof, Heer.” En 

hij wierp zich voor Hem neer. En Jezus sprak: “Tot 

een oordeel ben Ik in deze wereld gekomen, opdat de 

niet-zienden zouden zien en de zienden blind 

worden.” Enkele Farizeeën die bij Hem stonden, 

hoorden dit en zeiden tot Hem: “Zijn ook wij soms 

blind?” Jezus antwoordde: “Als gij blind waart, zoudt 

gij geen zonde hebben, maar nu gij zegt: wij zien, 

blijft uw zonde.” 
 

Ter overweging  

Op onze pelgrimstocht naar Jeruzalem zijn we 

inmiddels halverwege. Op onze tocht met de Heer 

hebben we al verschillende ontmoetingen mogen 

beleven. Deze ontmoetingen helpen ons om weer ter 

herontdekken wie wij zijn en ons eigen leven opnieuw 

tegen het licht te houden en te vragen: Leef ik zoals 

van mij verwacht mag worden? Door de dag heen 

maken wij vele keuzes, goede en verkeerde, met 

verschillende afloop. Goede beslissingen brengen ons 

in een goed daglicht maar verkeerde keuzes kunnen 

ons leven heel lang tekenen. Maar hebben al onze 

leefomstandigheden met goede of verkeerde 

beslissingen te maken? De leerlingen verbinden in 

hun vraag over de blindgeborene zonde en handicap 

met elkaar. Ze betrekken het één en ander (nog) niet 

op zichzelf. Dit is niet terecht, zegt Jezus. De Hl. 

Evangelist Johannes werkt deze ontmoeting 

overdrachtelijk uit: Blindheid is hier niet een 

lichamelijke handicap maar een geestelijke. Zien 

betekend hier niet zozeer ‘kijken met je ogen’ maar 

eerder ‘inzien’, het hebben van inzicht. Het gaat hier 

ook vooral om het kunnen zien wie Jezus is, om het 

inzicht van Wie en waartoe Hij gekomen is. De 

Farizeeën worden hiermee tot hun grote frustratie 

geconfronteerd. Al snel volgt een beoordeling en 

veroordeling van Jezus. En dan gaat al snel het licht 

uit. Het is opvallend hoe in dit Evangelieverhaal twee 

contrasterende bewegingen te zien zijn: Voor de 

blinde komt er steeds meer licht en zicht en voor de 

Farizeeërs komt er steeds meer blindheid en 

duisternis. Hoe gaat dit aflopen in de komende tijd? 

We weten het eigenlijk al! Dit Evangeliegebeuren 

confronteert niet alleen de Farizeeërs. Het komt ook 

de leerlingen van Jezus dicht op de huid. Zij – en ook 

wijzelf – kunnen niet zomaar om de vraag heen: Hoe 

zit dit bij ons? Als wij ons eens verplaatsen in de 

personen in dit verhaal. Met wie vereenzelvigen wij 

ons dan? Aan welke kant staan wij? Wie zijn wij? 

Blinden…? Of zienden…? In het licht van Christus 

komen ook onze daden tot helderheid, komt onze 

identiteit tot helderheid, komt onze relatie met God tot 

helderheid, komt ons toekomstig heil tot helderheid. 

Door de boodschap van de Engel hebben wij Christus 

leren kennen, zijn leven, lijden, dood en verrijzenis. 

Wij zouden moeten kunnen zeggen: Wij zijn 

‘zienden’: Kunnen we dat? We zijn halverwege onze 

pelgrimstocht, we zijn nog niet in Jeruzalem. Met 

andere woorden: Er is nog tijd, er is nog tijd voor 

vernieuwing. Vorige week zagen we de openheid van 

de Samaritaanse vrouw voor de Bron van Levend 

Water. Vandaag zien we de openheid van de 

blindgeborene voor het Licht der Wereld. Dit is de 

tweede zondag waarop wij een voorbeeld krijgen dat 

tot navolging roept. Laat het licht stralen in ons, opdat 

wij licht worden en getuigen van het Licht. Moge dit 

Licht onze blijdschap en vreugde zijn en mogen wij 

hierin onze troost en kracht vinden voor vandaag en 

voor altijd. 
 

Gebed 

Heer onze God, niet voor het duister hebt Gij ons 

gemaakt, niet voor de dood, maar voor het licht dat in 

de wereld is gekomen: Jezus, de Heer. Wek ons uit de 

slaap van het ongeloof, genees ons, open onze ogen, 

breng ons naar het licht dat alle mensen redding  

brengt: Jezus Christus, uw Zoon en onze Heer. Amen. 
 

Wat vieren we in de Goede Week en de Paastijd? 

Op woensdag 22 maart en donderdag 20 april verzorgt 

pastor Schothorst twee avonden over de vieringen van 

de Goede Week en over de Paastijd. Beide om 19u30 

in het Mattheüshûs te Joure. Allen van harte welkom. 

Graag even aanmelden bij pastor Annie via: 

pastorannieschothorst@gmail.com of 06-19519135. 
 

Nieuwsbrief ronddelen  

Informatie over vieringen, onze parochie, etc. vindt u 

op: www.dechristoffel.nl Deze nieuwbrief staat ook 

op de website van onze parochie.   

 Het pastoresteam 

mailto:pastorannieschothorst@gmail.com
http://www.dechristoffel.nl/
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Voor de kinderen 

Ken je dat spelletje “Ik zie, ik zie, wat jij niet ziet”? Als de ene dat roept moet de andere raden wat die ene ziet 

of in gedachten heeft. Soms kan dat heel lang duren maar als de ene dan zo nu en dan een kleine hint geeft, kom 

je misschien als snel tot het goede antwoord. In het Evangelieverhaal van vandaag gaat het ook over zien. Het is 

eigenlijk een beetje een gek verhaal. Jezus trekt rond om te vertellen over het Koninkrijk van God. Onderweg 

ziet Hij iemand die blind was, al vanaf dat hij geboren werd. En dan stellen de leerlingen van Jezus Hem een 

rare vraag: “Heeft hij gezondigd, dat hij blind is, of hebben zijn ouders gezondigd?” Jezus zegt meteen dat 

blindheid (of elke andere handicap) niet met zonde te maken heeft. De jongen en zijn ouders kunnen er ook 

niets aan doen. Maar… Jezus kan er wel wat aan doen! En Hij doet het ook! Hij maakt een klein papje en 

smeert dat op de ogen van de jongen en…? Hij kan weer zien! Jezus heeft de jongen genezen van zijn 

blindheid. En dan komt het volgende rare in het verhaal. Je zou verwachten dat de mensen blij zouden zijn voor 

de jongen, voor de ouders van de jongen en omdat Jezus dat gedaan heeft. Maar niets is minder waar. Ze 

beginnen allerlei rare opmerkingen te maken en de Farizeeën sturen hem zelfs weg. Jezus ziet dat en nodigt de 

jongen uit om met Hem mee te gaan op zijn tocht om te vertellen over het Koninkrijk van God en hoe God ons 

bevrijdt uit alles waar wij het moeilijk mee hebben. Als wij kind van God worden zijn wij vrije mensen!  

 

 
 

Deze zondag is in de kerk een bijzondere zondag. Het is – in het midden van de stemmige Veertigdagentijd – 

een blijde zondag. “Laetare” zo heet deze zondag en dat betekent “Wees blij!” De kleur van de kerkkleden is 

vandaag niet paars. Welke kleur zou het wel hebben?   

FIJNE ZONDAG! 


